
 ادامه واكنش اهالي ورزش 
به شهادت محسن حججي

 استكي: با وجود او نبايد خودمان را 
ستاره بناميم

شهادت مظلومانه محسن حججي، نه فقط خانواده او كه همه مردم 
ايران را داغدار كرد و همدلي آنها را بار ديگر به رخ دنيا كشيد. چهره 
معصوم اما مصمم او در آخرين تصويري كه منتش�ر ش�د، از جمله 
صحنه هاي دردناك اما غرورآفريني اس�ت كه هرگز از ذهن مردم 
پاك نخواهد شد. اتفاق تلخي كه طي روزهاي گذشته با واكنش هاي 
فراواني مواجه شده و در همين راستا، روز گذشته اداره كل ورزش و 
جوانان خوزستان مراسمي براي بزرگداشت اين شهيد برگزار كرد. 
مراسم بزرگداشت ش��هيد مدافع حرم محس��ن حججي روز گذشته 
درحالي در مسجد ارشاد اهواز برگزار ش��د كه عبدالله ويسي، بهروزي 
مكوندي، كادر فني و مديران استقلال خوزستان و پورموسوي، سرمربي 

فولاد خوزستان از جمله مهمانان آن بودند .
  شهادت در راستاي اعتقادات

اگر چه ش��هادت حججي دل بس��ياري را به درد آورد، ام��ا همانطور كه 
پورموسوي، سرمربي فولادي هاي خوزستان در مراسم بزرگداشت اين 
شهيد به زبان مي آورد، او و امثال او به دليل داشتن اعتقادات بزرگشان است 
كه به مقام والاي شهادت مي رسند: » با توجه به اينكه يكي از فاكتورهاي 
مهم ورزش اخلاق مداري است، وظيفه داشتيم در اين مراسم حضور يابيم 
تا از اين عزيزان كه در دنياي ماشيني امروز از جان و مال خود مي گذرند و به 
سمت اعتقادات خود حركت مي كنند قدرداني كنيم. واقعاً كار اين عزيزان 
ارزشمند اس��ت و كمترين كاري كه ما مي توانستيم انجام دهيم حضور 
در اين مراسم بزرگداشت بود تا ذره اي با خانواده اين عزيز از دست رفته 
همدردي كنيم. كار افرادي مثل شهيد حججي به خاطر حركت در مسير 
اعتقادات بزرگي است كه دارند و بايد الگوي ما و جوانان جامعه ما باشند.«

  شهادت حججي ياد كربلا را زنده كرد
عبدالله ويسي،  سرمربي استقلال خوزس��تان نيز كه يكي از مدعوين و 
حاضران در اين مراسم بود،  در خصوص شهيد حججي و شركت در اين 
بزرگداشت گفت: »اين عزيزان جان خود را كف دستانشان گذاشته اند و 
در راه اين كشور تقديم كردند، آنها با تمام وجود مي جنگند تا پرچم ايران 
برافراشته باش��د. اينكه ما براي حضور در مراسم اين عزيزان 10 دقيقه 
وقت نگذاريم كار نالايقي است. اين عزيزان جان خود را گذاشتند و ما 
مي توانيم 10 دقيقه از وقتمان را به حضور در اين مراس��م ها اختصاص 
دهيم تا كار بزرگ اين عزيزان را ارج نهيم تا با خانواده آنها هم همدردي 
كنيم. ياد اين بزرگواران در قلب ما جاي دارد، اما بعضي از شهدا خاص 
هستند و حرفي در مورد آنها نمي توان گفت. شهيد حججي واقعاً به شكل 
خاصي به شهادت رسيد و همه را ياد كربلا مي اندازد. وظيفه داشتم به 

عنوان يك ورزشكار و مربي در اين مراسم حاضر شوم.«
  قهرمانان واقعي ايران امثال شهيد حججي هستند

بسياري از ورزشكاران نيز طي روزهاي گذشته در فضاي مجازي به شهادت 
حججي واكنش نش��ان داده و با خانواده او و ملت ايران همدردي كردند. 
استكي، لژيونر هندبال ايران يكي از چهره هايي بود كه در واكنش به شهادت 
حججي مي نويسد: » من خودم را در حدي نمي دانم كه بخواهم درخصوص 
اين شهيد والا مقام صحبتي كنم. امثال شهيد حججي مرد هستند و امثال 
من فقط اداي مردها را در مي آوريم. وقتي آخرين تصوير منتشر شده از 
شهيد حججي را ديدم ناخودآگاه اشك در چشمانم جمع شد؛ چراكه در 
آن تصوير چهره مرد و نامرد به وضوح مشخص بود. ژن برتر را به راحتي 
مي توان تشخيص داد. خدا به خانواده اين شهيد بزرگوار صبر بدهد؛ اگر 
امثال محسن حججي نبودند شرايط بسيار فرق مي كرد و مشخص نبود 
چه اتفاقي براي خاك كشورمان مي افتاد. به نظر من قهرمان واقعي ايران 
همين افراد هستند و ژن برتر مخصوص آنها است. با وجود چنين بزرگاني 
نبايد به خودمان لقب ستاره بدهيم. خوشحالم كه در جايي زندگي مي كنم 
كه چنين قهرماناني دارد و مي توانيم به آنها افتخار كنيم. حججي رفت تا 
خيلي چيزها از دست نرود. اميدوارم بتوانيم از جوان عاليقدر الگو برداري 
كنيم و مانند آنها زندگي كنيم. همانطور كه در يكي از تصويرهاي طراحي 
شده ديدم امام حسين )ع( به استقبال اين شهيد آمده بود و من شك ندارم 

كه شهيد حججي در كنار اهل بيت )ع( است.«

اين حق كشتي نيست 
قاعدتاً با نزديك شدن به زمان مسابقات، بايد 
شرايط بيش از هر زماني براي ورزشكاران 
آماده و مهيا شود. اگر به دنبال كسب نتيجه 
و رسيدن به موفقيت هستيم، بايد امكانات 
لازم براي آرامش كش��تي گيران را فراهم 
كنيم. اما متأسفانه به تنها چيزي كه توجه 
نمي شود، همين مسئله مهم است. البته 
اين يك مسئله فراگير است. به طور كلي 
ما هيچگونه توجهي به نگهداري اماكن و 
امكانات ورزش��ي خود نداريم و در اين راستا بسيار سهل انگار هستيم به 
همين دليل هم هست كه مراكز ورزش��ي يكي پس از ديگري در حال از 
دست رفتن است. چون هيچگونه فعاليتي براي نگهداري آنها نمي شود. 
خانه كشتي، مركز كشتي ايران است و همه جوانان و استعدادهاي ما از 
سرتاسر كشور به اينجا مي آيند براي آنكه از يك هفته، دوهفته، يك ماه، 
 چند ماه و حتي گاه يكس��ال در آن زندگي و تمرين كرده و خود را براي 
كس��ب مدال ها،  عنوان ها و موفقيت ها آماده كنند، اما شرايط به گونه اي 
است كه خانه كشتي برايشان به زندان تبديل مي شود و بعد از آنها انتظار 
كسب مدال و موفقيت هم داريم. درحالي كه استاديم آزادي اصلاً نمي تواند 
جاي اردو باشد، اما كشتي گيران همه سختي ها را به جان مي خرند و در 
شرايطي بدتر از اين هم يك يا چند روز آب و برق و كولرهاي خانه كشتي 
قطع ش��ده باش��د كار كرده و مدال هم گرفته اند. ما خود پيش از اين در 
منظريه كه قبلاً مرغداري بود و بعد تميزش كردند و چند تخت گذاشتند 
تمرين كرديم و بعد هم رفتيم المپيك اما الان شرايط فرق كرده است. بايد 
شرايط را فراهم كنيم وقتي نتيجه مي خواهيم. چطور وقتي كشتي جوانان 
نمي تواند انتظ��ارات را آنطور كه بايد برآورده كن��د همه انتقاد مي كنند 
اما حالا نسبت به امكانات و ش��رايط انتقادي نمي كنند. آن هم وقتي كه 
قرار است به زودي راهي مسابقات جهاني شويم. چون ديد مسئولان به 
كشتي به گونه اي نيست كه خود را موظف به انجام خيلي كارها بدانند. آنها 
فقط قبل از المپيك ياد كشتي و وزنه برداري مي افتند كه با مدال هاي آن 
رنكينگ كاروان ايران بالا مي رود. البته چه انتظاري مي توان داشت وقتي 
رئيس جمهور تيم ملي فوتبال را به دليل يك برد نزد خود فرا مي خواند، اما 
نوبت به كشتي كه مي شود انگار نه انگار. ما به اين بي توجهي عادت كرديم و 

كار خود را مي كنيم و اما اين همه بي انصافي حق كشتي نيست.

بهترين نتيجه را مقابل كره مي گيريم
كارلوش ك��رش پ��س از بازگش��ت به 
ايران، برنامه ري��زي براي دو بازي پاياني 
كشورمان در انتخابي جام جهاني روسيه 
برابر تيم هاي كره جنوبي و سوريه  را آغاز 
كرده اس��ت. كرش مي گويد: »مطمئناً 
مي خواهيم ب��ا بهترين فوتب��ال ممكن 
بهترين نتيجه را مقابل كره كسب كنيم، آنها مربي خود را عوض 
كرده اند و براي بازي با ما ايده هاي جديدي دارند، البته خدا را شكر 
ما هم به صورت پيوس��ته رو به جلو پيش مي رويم و عملكرد آنها 
را به صورت ريز بررسي  و بس��يار مثبت و جدي خودمان را آماده 
رويارويي با كره مي كنيم.« كرش با اشاره به انجام بازي با روسيه هم 
گفت: »اين بازي قطعي شده و حالا ما روي گزينه دوم كار مي كنيم، 

مذاكرات را سخت ادامه مي دهيم تا اتفاق خوبي بيفتد.«

 به احترام خون شهيد حججي 
عذرخواهي كنيد

گاهي وقت ها شجاعت و ش��هامت عذرخواهي بابت يك اشتباه مي تواند 
يك ماجرا را ختم به خير كند و همه چيز را به فراموشي بسپارد، هر چند 
برخي اشتباهات شايد آنقدر بزرگ باشند كه يك عذرخواهي هم نتواند 
جبران مافات كند، اما همين كه يك فرد خاطي مي آيد و بابت حركتي كه 
انجام داده، عذر مي خواهد، بايد قبول كرد كه از كاري كرده پشيمان است 
و شرايطي فراهم آورد كه ديگر چنين اشتباهاتي تكرار نشود. با اين حال به 
نظر مي رسد حداقل تا امروز خبري از اين شجاعت براي عذرخواهي در دو 
فوتباليست خاطي كشورمان كه با رويارويي با ورزشكاران رژيم صهيونيستي، 
خط قرمزهاي نظام را زير پا گذاشته اند، نيست و آنها تا امروز زير بار اشتباهي 
كه انجام داده اند، نرفته اند و حاضر به قبول تخطي از آرمان هاي نظام اسلامي 
نيستند. با گذشت دو هفته از اين اتفاق كه واكنش هاي زيادي را در جامعه به 
همراه داشته، سرانجام ديروز بود كه سكوت يكي از اين دو بازيكن شكست و 
حاج صفي در يكي از شبكه هاي اجتماعي در متني نسبت به حضورش مقابل 
نماينده رژيم صهيونيستي واكنش نشان داد، واكنشي كه عذرخواهي در آن 
ديده نمي شود و به نظر مي رسد اين بازيكن و شجاعي كه ترجيح داده است 
همچنان سكوت كند، حاضر به قبول اشتباهاشان و عذرخواهي نيستند و 

نمي خواهند به حداقل انتظاري كه از آنها مي رود، عمل كنند!
اين در حالي است كه مس��ئولان فدراس��يون فوتبال تا امروز با اين دو 
بازيكن كمال مدارا را داش��ته اند، هر چند اين مس��ئله را مهدي تاج و 
همكارانش به احتمال تعليق از س��وي فيفا و دخالت دادن سياست در 
ورزش ربط داده اند، با اين حال به نظر مي رسد كماكان اين مدارا ادامه 
دارد و بر خلاف گفته هاي مهدي تاج، قرار نيست با اين دو بازيكن برخورد 
شود و حتي گفته مي شود احسان حاج صفي و مسعود شجاعي در ليست 
تيم ملي براي دو بازي پاياني كش��ورمان در انتخابي جام جهاني مقابل 
كره جنوبي و سوريه كه شهريورماه برگزار مي شود، قرار گرفته اند و قرار 

است با پيراهن تيم ملي كشورمان به ميدان هم بروند!
هر چند با توجه به تهديدي كه از سوي فيفا به خاطر برخورد با حاج صفي 
و شجاعي متوجه فوتبال ايران است، بايد محتاطانه در اين باره حركت كرد 
و از صحبت يا تصميمي كه مي تواند بهانه اي دست فدراسيون بين المللي 
فوتبال دهد، پرهيز كرد. با اين حال به نظر مي رسد بر خلاف موضع گيري 
فدراس��يون فوتبال و وزارت ورزش نبايد در انتظار برخورد با حاج صفي و 
ش��جاعي بود و اين دو بازيكن با توجه به چماق فيفا كه بالاي سر فوتبال 
كشورمان است، محروميتي متوجه آنان نخواهد باشد و قرار نيست به خاطر 
زير پاگذاشتن خط قرمزهاي نظام مورد بازخواست و سؤالي قرار بگيرند. 
به خصوص كه با توجه به احتياج كرش به اين دو بازيكن، سرمربي پرتغالي 
حتي بر خلاف منافع ملي هم حرفش را در فدراسيون به كرسي مي نشاند. 
 مسئولان فدراسيون هم به همين خاطر تنها به محكوميت اتفاق بسنده 
كرده اند و بيشتر از اين نمي خواهند جلو بروند، اما اين مسئله پاسخ مناسبي 
به جريحه دار ش��دن افكار عمومي و رد كردن خط قرمزهاي نظام است؟ 
هر چند حساس��يت فيفا و خطر تعليق را بايد جدي گرفت، اما در طرف 
مقابل، دو بازيكن خاطي فوتبال كش��ورمان هم از برداشتن كوچكترين 
قدم براي جبران اشتباهاشان هم امتناع مي كنند و حاضر نيستند نسبت 
به زير پاگذاشتن مسئله اي كه جزو خط قرمزهاي نظام است، عذرخواهي 
كنند، اين مسئله به خصوص در نخستين واكنش احسان حاج صفي ديده 
مي شود و در نوشته اين بازيكن در يكي از شبكه هاي اجتماعي، كوچكترين 
عذرخواهي ديده نمي شود و حاج صفي ترجيح داده تا با متوسل شدن به 

احاديث و دايي شهيدش، كاري كه انجام داده را توجيه كند. 
اين در حالي است كه چند روز بيشتر از شهادت مظلومانه محسن حججي 
به دست تروريس��ت هاي تكفيري كه از س��وي صهيونيست ها حمايت 
مي شوند، نمي گذرد و  اي كاش حاج صفي و شجاعي شهامت عذرخواهي 
داشتند و با علم به خبط بزرگي كه انجام داده اند، به احترام خون شهيد 
حججي ها، به احترام خون دايي ش��هيد حاج صفي كه جانشان را براي 
امنيت و آرمان هاي نظام داده اند، عذرخواهي مي كردند تا اين طور تصور 
نشود كه اين دو بازيكن عامدانه به دنبال شكستن قبح به رسميت شناختن 
رژيم صهيونيستي بوده اند و ابايي از واكنش هاي احتمالي به حركت شان 
نداشته اند، تصوري كه هر چند دور از انتظار است اما عدم عذرخواهي و 

قبول اين اشتباه را به چه حسابي بايد گذاشت؟!

كسب دومين برد 
شيوا نوروزي
   گزارش

متوالي آبي ها مقابل 
س�ايپا مي توان�د 
خيال منصوري�ان و هواداران را از بازگش�ت به 
بحران راحت سازد. بازي هاي هفته چهارم ليگ 
برتر امروز و فردا برگزار مي شود و ورزشگاه تختي 
ميزبان مهم ترين ديدار هفته يعني مصاف سايپا 
و استقلال تهران است. تراكتورسازي ته جدولي 
هم در تبريز اين فرصت را دارد تا اولين امتياز و 
اولين برد خود را در اين فصل دشت كنند. دربي 
اصفهان و رويارويي كرانچار و امير قلعه نويي نيز 
حساس�يت هاي خ�اص خ�ودش را دارد. 
نتايج ضعيف دو هفته اول سرمربي استقلال را تا آستانه 
بركناري از سمتش پيش برد. اما برد يك بر صفر اين 
تيم برابر تراكتورسازان خون تازه اي به رگ هاي آبي ها 
تزريق كرد تا جايي كه به نظر مي رس��د، شاگردان 
منصوريان عزم شان را براي جبران امتيازهاي از دست 
رفته جزم كرده اند. اين تيم فقط چهار امتياز اندوخته 
دارد و قرار گرفتن در رده نهم آن هم درشرايطي كه 

پرسپوليس با قدرت ليگ را شروع كرده و صدرنشين 
بلامنازع است از سوي هواداران قابل قبول محسوب 
نمي ش��ود. س��ايپاي ميزبان اما برخلاف استقلال 
ش��رايط مطلوبي دارد؛ علي دايي با نارنجي پوشان 
فصل را با دو پيروزي و يك تساوي شروع كرده اند و 
حالا رده س��وم جدول را در اختيار دارند. مچ اندازي 
علي منصور و شهريار يكي از جذابيت هاي ديدار امروز 
به شمار مي رود. سرمربي استقلال كه هنوز از توهين 
بازيكن پيشين پرسپوليس دلخور است در نشست 
خبري پيش از بازي از اهميت جدال با سايپا گفت و 
اينكه چمن ورزشگاه تختي بازي دو تيم را تحت تأثير 
قرار مي دهد: »مهمان سايپا هستيم. اميدوارم بازي 
خوب و قشنگي را شاهد باشيم. سايپا و استقلال هر 
دو بازي قشنگي را ارائه مي كنند. سايپا تيم جواني 
اس��ت. علي دايي تيم خوبي را آماده كرده و تيمش 
توازن خوبي دارد. مي دانيم بازي سخت و محكمي 
پيش روي ما است. اميدوارم بتوانيم فوتبال زيبايي 
را كه ارائه مي دهيم توس��عه دهيم و قدرت فوتبال 
مالكانه خودمان را به حريف ديكته كنيم. البته اين امر 

مستلزم كيفيت چمن ورزشگاه تختي هم است. مقصر 
ورزشگاه تختي و س��ازمان ليگ نيستند. متأسفانه 
بودجه اي به اين ورزش��گاه نمي دهند تا چمنش را 
مثل آزادي كند. زمين آزادي هم مي شد مثل تختي 
باشد، ولي مي بينيد كه چقدر مراقبت مي كنند و آن 
را ترميم مي كنند. به نظرم مي ارزد كه فوتبال ما براي 
بهبود كيفيت فني اش، نگاه ويژه اي به تختي داشته 
باشد. « علي دايي نيز ابراز اميدواري كرد شاگردانش 
روند روبه رشد خود در ليگ را حفظ كنند: »بازي 
خيلي سنگيني را مقابل استقلال در پيش داريم. 
هميشه احترام خاصي براي اين تيم و هوادارانش 
قائل بوده ام. مطمئناً بازي حساس��ي براي هر دو 
تيم است. به هيچ عنوان دوس��ت نداريم امتياز از 
دست دهيم. تيم جوان و خوبي را در اختيار داريم 
كه بازيكنانش درحال هماهنگ ش��دن هستند. 
بارسلونا هم مالكيت توپش بالا است ولي مي بينيم 
كه رئال بهتر از بارسلونا در اين سال ها نتيجه گرفته 
است. مالكيت مهم است ولي ما روي اين مسئله كار 
كرده ايم. مي خواهيم با يك بازي خوب سه امتياز را 

بگيريم. هر تيمي نقاط ضعف و قدرت دارد. ما روي 
نقاط ضعف و قوت استقلال كار كرده ايم.«

  حساسيت در زاينده رود
فولادش��هر امروز ميزبان دربي نصف جهان است؛ 
ذوب آهن و س��پاهان ه��ر كدام با ش��رايط خاص 
خود در اين ديدار حساس به مصاف هم مي روند. 
سبزپوشان با هدايت امير قلعه نويي نتايج قابل قبولي 
كسب كرده اند و فعلاً رتبه پنجم را به خود اختصاص 
داده اند. منتها اوضاع زردپوشان كاملاً متفاوت است. 
تيم زلاتكو كرانچار با دو تساوي چهاردهم جدول 
است و اين نتيجه اعتراض س��پاهاني را به همراه 
داشته اس��ت. تا جايي كه گفته مي شود مسئولان 
باش��گاه به س��رمربي كروات اولتيماتوم داده اند. 
كرانچار قبل از اين بازي به هواداران اطمينان داد 
براي پيروز شدن در دربي هركاري انجام مي دهند: 
»تجربه سه بازي مقابل ذوب آهن داشته ام كه همه 
آنها دربي هاي خوبي بوده اند، اما اغلب اين بازي ها 
مساوي شده است. ما به اين برد نياز داريم و خودمان 
را آماده رسيدن به آن مي كنيم. از بازيكنان انتظار 
دارم كه در دربي پاسخ موجهي به خواسته هواداران 
بدهند. « لي اوليويرا، سنگربان برزيلي سپاهان از 
بند مصدوميت رها شده و در اين بازي مي تواند در 

چارچوب قرار بگيرد. 
  آخرين فرصت گل محمدي؟

تراكتورسازي در تبريز ميزبان نفت بحران زده است. 
برخلاف انتظارات يحيي گل محمدي نتوانسته با 
تراكتورسازان نتايج خوبي را كسب كند. سرمربي 
سرخپوشان تبريزي كه معمولاً با تيم هاي شهرستاني 
در ليگ برتر موفق ظاهر مي شود با گذشت سه هفته 
نه تنها هيچ بردي كسب نكرده، بلكه تراكتورسازي 
در هر سه بازي قبل باخت را پذيرفته تا بدون امتياز 
قعرنشين ليگ هفدهم لقب بگيرد. بااينكه هواداران 
تراكتور در هفته هاي گذشته دست از حمايت تيم 
خود نكش��يده اند، اما به نظر نمي رس��د مسئولان 
باش��گاه بيش از اين به گل محمدي فرصت دهند. 
در صورتي كه امروز ناكامي هاي تراكتورس��ازي به 
پايان نرسد، هيچ بعيد نيست يحيي گل محمدي 
اولين مربي اخراجي فصل باشد. نفت تهران با حميد 
درخشان به رغم بحران مديريتي و مالي كه از آن رنج 
مي برد، چهار امتيازي است و هيچ بعيد نيست براي 

تراكتورسازي هم مشكل سازشود. 
  ساير بازي ها

در ديگر بازي امروز پارس جنوبي پديده اين فصل 
پذيراي صنعت نفت آبادان اس��ت و قطعاً اين تيم 
براي گرفتن س��ه امتياز ديگر و كم كردن فاصله 
امتيازي با پرس��پوليس به ميدان م��ي رود. هفته 
چهارم ليگ فردا با انجام سه بازي به پايان مي رسد؛ 
پديده در مشهد ميزبان استقلال خوزستان است، 
سپيدرود رش��ت با پيكان مصاف مي دهد و فولاد 

خوزستان هم با گسترش فولاد روبه رو مي شود. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ترامپ نفرت را مد كرده است
سياس��ت ها و موضع گيري ه��اي دونالد 
ترامپ، رئيس جمهور امري��كا اين روزها 
باعث س��رافكندگي و خجال��ت مردم و 
چهره هاي سرش��ناس اين كش��ور شده 
است. ورزشي ها نيز از اين قاعده مستنثي 
نيستند. لبرون جيمز، فوق ستاره بسكتبال 
امريكا پس از حوادث نژادپرستانه اخير كه بي ربط با سياست هاي 
ترامپ نبود، گفت: »ترامپ نف��رت را در جامعه تبديل به مد كرده 
است، اما من فكر مي كنم بهترين راه براي اينكه جامعه و مردمي بهتر 
داشته باشيم، اين است كه به هم عشق بورزيم، اين تنها راهي است 
كه مي توانيم با پيمودن آن با هم پيروز شويم.« لبرون جيمز پيش از 
اين نيز به خشونت با اسلحه و نژادپرستي اعتراض كرده بود، كاري كه 

ورزشكاران امريكايي در هفته هاي اخير زياد انجام داده اند.

بولت با منچستر به مصاف بارسا مي رود
پادش��اه س��رعت دنيا قصد دارد در بازي 
خيريه ميان منچس��تريونايتد و بارسلونا 
كه دوم س��پتامبر آينده برگزار مي شود 
پيراهن شياطين سرخ را بر تن كند و روبه رو 
كاتالان ها به ميدان برود. بولت پيش از اين 
اعلام كرده بود كه طرفدار منچستر است 
و آرزو دارد كه لباس اين تيم را بپوش��د. البته در اين ميان نبايد از 
مصدوميت شديد او در جريان آخرين رقابت دووميداني به سادگي 
گذش��ت. بولت كه حالا از دنياي حرفه اي دووميداني خداحافظي 
كرده است با مصدوميتي جدي روبه روست كه بايد تا زمان برگزاري 
مسابقه بهبود پيدا كند كه در غير اين صورت تحقق رؤياي او به زماني 
ديگر موكول مي شود. بولت حتي در زمان حضور فرگوسن براي بازي 

در منچستر اعلام رضايت كرده بود.

اسباب كشي دمبله از دورتموند به بارسا ؟
به نظر مهم ترين نقل و انتقال اين روزه��ا، در دورتموند در حال انجام 
شدن است. يك مرسدس بنز مش��كي و دو سياه پوست در خانه دمبله 
ديده شدند و نيم ساعت بعد، آنها وسايل خود را داخل خودرو گذشته و 
با سرعت بالا، محل را ترك كردند. به نظر مي رسد كه دمبله، دورتموند را 
ترك كرده و به كلي قصد بازگشت به اين شهر و اين باشگاه را ندارد. او كه 
از هفته گذشته در تمرينات حاضر نشده، از سوي باشگاه با محروميت 
روبه رو شده است. بارسلونا در تلاش براي جذب اوست ولي تا به اينجا، 
مذاكرات آنها با دورتموند ناموفق بوده است. در حقيقت، دورتموند در 
قبال دمبله 150 ميليون يورو مي خواهد و از سوي ديگر بارسا مي خواهد 

90 ميليون يورو به علاوه 30ميليون پاداش براي دمبله بپردازد. 
-------------------------------------------------------------
رقابت رونالدو، بوفون و مسي براي بازيكن برتر اروپا

بر اساس گزارش س��ايت ليگ قهرمانان اروپا سه گزينه نهايي انتخاب 
برترين بازيكن اروپا در فصل گذشته مشخص شد. بر اساس اين خبر 
رونالدو كه به همراه رئال عنوان قهرماني ليگ قهرمانان، لاليگا و سوپر 
كاپ اروپا را كس��ب كرد بايد با بوفون دروازه بان يووه و مس��ي ستاره 
آرژانتيني بارسا براي كسب عنوان برترين بازيكن فصل 2016 - 2017 
رقابت كنند. بوفون به همراه يووه به فينال ليگ قهرمانان اروپا راه يافت 
و قهرمان سري آ و جام حذفي ايتاليا شد. مسي فصل چندان پر فروغي 
نداش��ت و تنها عنوان قهرماني جام حذفي را با بارسا كسب كرد. اين 

مراسم 24 آگوست در موناكو برگزار خواهد شد. 

دنيا حيدري

سعيد احمديان

 نبرد مالكانه در تختي!
تلاش تراكتورسازي و سپاهان براي فرار از بحران در هفته چهارم ليگ برتر

AFC: طلسم شكني پرسپوليس
سايت رسمي كنفدراسيون فوتبال آسيا با انتشار مطلبي در مورد پرسپوليس 
به استقبال مرحله يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان رفت. اين سايت با مطلبي 
كه تيتر آن »مرحله يك چهارم نهايي؛ فوكوس روي پرسپوليس« است، به 
صحبت در مورد اين تيم پرداخته و در بخشي از مطلب نوشته: »هيچوقت 
نمي توان جايگاه پرسپوليس به عنوان يكي از تيم هاي پرطرفدار ايران و آسيا 
را زير سؤال برد، ولي تعجب برانگيز است تيمي با اين جايگاه در رقابت هاي 
قاره اي عملكرد چندان خوبي نداش��ته است. امسال بالاخره پرسپوليس 
طلسم شكني كرد و توانست از يك هش��تم نهايي فراتر برود و با گل هاي 

طارمي به پيروزي برسد و حريف الاهلي عربستان شود.«

منصور برزگر

كارشناس كشتي

تيم ملي واليبال بانوان ايران با كسب پيروزي سه بر دو مقابل استراليا به 
مقام نهم رقابت هاي واليبال قهرماني زنان آسيا دست يافت. مقامي كه 
يك پله عقبگرد نسبت به دوره هاي اخير است و حتماً تغيير كادر فني در 
آن بي تأثير نيست. ملي پوشان زن ايران كه پيش از اين يك بار در همين 
رقابت ها مغلوب استراليا شده بودند، اين بار موفق شدند علاوه بر شكست 
اين تيم جايگاه نهمي خود را هم تثبيت كنند. البته كسب اين عنوان را 

بايد به نوعي شكست براي واليبال بانوان عنوان كرد، چراكه طي سه دوره 
گذشته اين تيم عنوان هشتم رقابت هاي قهرماني آسيا را از آن خود كرده 
بود، در حالي كه تصور مي شد بايد طلسم شكني كند و عنواني بهتر از قبل 
به دست آورد،  اما اين طلسم شكني در جهت مخالفت و رو به عقب صورت 
گرفت و بانوان واليبال يك پله هم سقوط كردند و نهم شدند. به نظر مي رسد 

با كسب اين نتيجه بايد منتظر تغييرات دوباره در واليبال بانوان باشيم.

بانوان واليبال طلسم شكني كردند و نهم شدند

حالا مدال المپيك را مي خواهيم
محمدنبي رضايي، قايقران جوان كشورمان كه هفته گذشته موفق 
شد اولين مدال جهاني اين رشته را براي ايران كسب كند، گفت: 
»با كسب مدال برنز جهان، حالا هدفم كسب مدال طلا در آسيا 
و مدال باارزش المپيك است. معتقدم راه يافتن به المپيك يك 
بحث است و گرفتن مدال در آن يك بحث ديگر كه خيلي مهم تر از 

حضور در المپيك است، من براي اين مسئله تلاش مي كنم.«

تلاشمان براي بالا بردن پرچم ايران است
بنيامين قره حسنلو، ملي پوش شناي ايران هدف شناگران تيم ملي 
در مسابقات داخل سالن آسيا را بالا بردن پرچم ايران اعلام كرد. وي 
گفت: »هدف اصلي بالا بردن پرچم ايران است. حضور در چنين 
مسابقاتي براي شناگران مفيد است،تلاش خودمان مي كنيم تا در 
آينده نه چندان دور به درجات بالاتري در شناي ايران و آسيا برسيم، 

بدون شك ملي پوشان ايران مي توانند نتايج خوبي بگيرند.«

ديگران بيايند اسكيت را در اختيار بگيرند
اعضاي كادر فني و مديريتي تيم هاي ملي اسكيت  هاكي ايران در 
نامه اي براي رياست فدراسيون اسكي از سمت خود استعفا كردند. 
كاوه صديقي، رئيس انجمن اس��كيت روي ي��خ در اين خصوص 
گفت: »نمي توان انتظار داشت كه اين از خودگذشتگي و هزينه 
كردن دائمي باشد و از زندگي و جيب خودشان هزينه كنند.حالا 

بايد دوستان ديگري بيايند و كار را در اختيار بگيرند.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

ميل خواستن در جوانان كشتي دلگرم شده است
تيم هاي ملي كشتي آزاد و فرنگي در حالي خود را آماده حضور در رقابت هاي جهاني پاريس 
مي كنند كه تركيب هر دو تيم با پوست اندازي نسبت به المپيك جوان شده و حالا نسل 
تازه اي از كش��تي گيران ايران خود را آماده رويارويي با حريفان جهاني مي كنند. يكي از 
نگراني هاي موجود در اين خصوص بحث عدم نتيجه گيري در مس��ابقات فرانسه است. 
رسول خادم، رئيس فدراسيون كشتي در اين خصوص گفت: »ما با نگاه به المپيك 
2020 به جوانان اعتماد كرده ايم، امروز نسل جوان كشتي گيران و مربيان 
در تيم هاي ملي حضور دارند كه اين موضوع از امتيازات بزرگ كشتي 
ايران محسوب مي شود.«  خادم ادامه داد: »تيم هاي ملي ما تيم هاي 
جواني هس��تند و از معدود دوره هاي تاريخ كش��ور است كه از 
16كشتي گير ايران در رقابت هاي قهرماني جهان،10كشتي گير 
براي نخس��تين بار عازم اين مسابقات مي ش��وند.« رئيس 
فدراسيون كشتي گفت: » جوان بودن كشتي گيران ما عامل 
بسيار مهمي است تا آنها مقابل رقبا جسورتر مبارزه كنند. 
رشادت و ميل به خواستن در آنها مشاهده مي شود و اين باعث 

دلگرمي همه ماست و اميدوارم انتظار مردم هم برآورده شود.«

آقايان مسئول بيشتر به ما سر بزنند!
حسن يزداني، آزادكار تيم ملي كشتي و قهرمان المپيك 2016 ريو با انتقاد از امكانات 
تيم هاي ملي و ضعف شرايط آماده سازي ملي پوشان در خانه كشتي گفت: »امكانات 
و شرايط براي ورزش اول كشور مهيا نيست، خيلي جاها اين را گفتم آقاي خادم هم با 
آوردن اسپانسرهاي زياد تا حدودي خرج فدراسيون را تأمين مي كند، ولي همه بايد 
كمك كنند. اينكه ما در زمان تمرين با اين همه مشكل روبه رو باشيم، اصلاً درست 
نيست.« يزداني ادامه داد: »من از مسئولان بلندپايه ورزش از جمله جناب وزير 
مي خواهم كه به ورزشكاران رشته هاي مدال آور نگاه ويژه داشته باشند، 
بايد به اين فدراسيون ها كمك كنند. اينكه گهگاهي به تمرينات ما سر 
بزنند خوب است، اما كافي نيست. اصلاً خوب نيست كه مسئولان 
وقتي نزديك مسابقات مهمي چون المپيك يا رقابت هاي جهاني 
مي شويم به ياد ما مي افتند، بايد خيلي بيشتر به ما سر بزنند و 

مشكلات ما را ببينند و ما بايد فرصتي داشته باشيم تا حرف 
دلمان را به آنها بزنيم.« قهرمان المپيك با اشاره به آمادگي 

رقبايش در مسابقات جهاني فرانسه گفت: »اميدوارم با دعاي خير 
مردم بتوانم يك مدال خوشرنگ براي كشورم به دست آورم.«


